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Szóbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úri 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli kérdést kívánok benyújtani az
Agrárminisztériumot vezető miniszterhez

,,Be kell vezetni az őszi aszály fogalmát?"

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ szóban várom!

Tisztelt Miniszter Úr!

Miután az időjárás egyre szélsőségesebb hőmérsékleti értékeket produkál, évről évre
nő az aszály kockázata. Idén már odáig jutottunk, hogy az őszi csapadékhiány okozta a
legnagyobb mezőgazdasági gondot. Ezért az aszály fogalmának kiterjesztését javasolom,
annak érdekében, hogy a kárenyhítési rendszer is reagálni tudjon a klíma változására.

Ugyan a mögöttünk álló héten csapadékot hozó frontrendszer érte el az országot és
úgy tűnik, hogy a hosszú, száraz időszakot végre felváltja a csapadékos időjárás. A
kiemelkedően sokáig tartó szárazság komoly károkat okozott a mezőgazdaságban, az őszi
repce fejlődése sok helyen teljesen megállt, az őszi búza pedig, van ahol ki sem kelt. Komoly
mennyiségű csapadék esetén is kérdéses a megfelelő csírázás. A mögöttünk álló időszakban
jellemzően 40-50 milliméterrel hullott kevesebb eső az átlagosnál, ami a megelőző
csapadékhiányos időszakkal együtt a talajban súlyos vízhiányos állapothoz vezetett.

A fenti problémán és úgy általában a termésbiztonságon jelentősen javítana, ha
hazánkban rendkívül alacsony öntözhető területek arányát jelentősen növelni tudnánk. Kérem,
a válaszban ne hivatkozzon az öntözésfejlesztésre kiírt, de ki nem használt pályázati
lehetőségekről, mert Ön is pontosan tudja, hogy nem véletlenül nem volt népszerű ez a
pályázati sor. Nagy, országosan átgondolt, EU-s és hazai forrásokkal megtámogatott,
fenntartható és a többségi társadalom által elfogadott megoldás kell. Olyan, ahol megszűnik
az az abszurd helyzet, hogy hazánkon több millió köbméterrel több víz folyik át évente, mint,



ami beérkezik. Nem fogadható el, hogy szinte minden évben árvizek fenyegetnek minket egy
egy folyószakaszon, majd a tetőzést követően két héten belül aszály sújtja ugyan azt a
térséget. Nem ésszerű, nem fenntartható és senkinek sem jó.

Mindezek alapján kérdezem Tisztelt Miniszter Urat, hogy a 2010 óta ígérgetett, de soha
el nem indított nemzeti öntözésfejlesztési stratégia miért nem indulhatott el? Milyen
tervek vannak a fenti problémák megoldására? Mit tesznek az őszi csapadékmentes
időszak okozta brutális károk enyhítésének érdekében?

Várom érdemi válaszát!

Budapest, 2018. október 30.
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